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3.1 Publication 1: Name of Publication / DOI
Please insert the „original“ publication in the „original“ layout that was published in a journal. Please make sure that page numbers are still visible, after inserting the publication.  
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3.3 Publication 3: Name of Publication / DOI
Please insert the „original“ publication in the „original“ layout that was published in a journal. Please make sure that page numbers are still visible, after inserting the publication.  
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5. Statement on own contribution 

In the statement on your own contribution, you must clearly explain what your personal scientific contribution was and what contributions, if any, were made by others (e.g., what data was shared; whether you used data generated and processed by others, etc.). The following overarching points should be addressed: planning of the scientific work, data collection, evaluation, interpretation. Please note that the information provided here should, in principle, be consistent with the information provided in any relevant publications (“Contributions”).

If you use AI tools or generative models when writing your dissertation, you must also take note of the statement

If you use AI tools or generative models when writing your dissertation, you must also take note of the „Statement by the Executive Committee of the Deutsche Forschungsgemeinschaft (DFG, German Research Foundation) on the Influence of Generative Models of Text and Image Creation on Science and the Humanities and on the DFG’s Funding Activities“. You must confirm that your dissertation complies with the regulations set out in the DFG statement*. Please familiarize yourself with the statement to ensure good scientific practice and the quality of scientific results. 

Examples (for guidance):
The work was carried out at the clinic/institute [name] under the supervision of [name of doctoral supervisor].
The study/work was designed by/in collaboration with [name, position] and [name, position].
The following/all experiments/analyses were carried out by me (independently/in collaboration with/with the support of [name(s)]) (after training by [name(s)]). 
The following experiments/analyses were carried out by the central laboratory/core facility xx [of the University Hospital Bonn] by [name(s), if applicable].      
The [animal experiments] were carried out by [institution/name].
The data used for the evaluation was generated/compiled (independently/in collaboration with [name(s)]/by [name(s)]. 
The statistical evaluation was carried out by me (independently/after consultation with the Institute for Medical Biometrics, Informatics, and Epidemiology (IMBIE)/under the guidance of [name]).

In preparing this work, I used [e.g., ChatGPT or other generative models (specify by name)] to [e.g., improve the readability and language of the manuscript] [etc.]. After using this tool, I reviewed [and edited] the relevant passages and take full responsibility for the content of the published dissertation.

Please insert further details if necessary.

I confirm that I have written this thesis independently and have not used any sources or aids other than those specified by me.
[When using AI, the following sentence must be added at the end of this declaration:]
I hereby confirm that my thesis complies with the Statement by the Executive Committee of the Deutsche Forschungsgemeinschaft (DFG, German Research Foundation) on the Influence of Generative Models of Text and Image Creation on Science and the Humanities and on the DFG’s Funding Activities.

**For text in German language (if preferred) see below** 

5. Erklärung zum Eigenanteil

In der Erklärung zum Eigenanteil müssen Sie transparent machen, worin Ihre persönliche wissenschaftliche Leistung bestand und welche Beiträge ggf. von anderen stammen (z. B. welches Datenmaterial gemeinsam genutzt wurde; ob Sie Daten verwendet haben, die von anderen generiert und ausgearbeitet wurden, etc.). Hierbei sollen die folgenden, übergeordneten Punkte adressiert werden: Planung der wissenschaftlichen Arbeit, Datenerhebung, Auswertung, Interpretation. Bitte beachten Sie hierbei, dass die hier ausführlicher gemachten Angaben prinzipiell mit denen in entsprechenden, etwaigen Publikationen („Contributions“), gemachten Angaben im Einklang sein sollen.

Wenn Sie bei der Erstellung Ihrer Dissertation KI-Tools bzw. generative Modelle nutzen, ist außerdem die „Stellungnahme des Präsidiums der Deutschen Forschungsgemeinschaft (DFG) zum Einfluss generativer Modelle für die Text- und Bilderstellung auf die Wissenschaften und das Förderhandeln der DFG“ zu beachten. Sie müssen bestätigen, dass Ihre Dissertation konform mit den Regularien aus der Stellungnahme der DFG ist*. Bitte machen Sie sich daher mit der Stellungnahme vertraut, um die gute wissenschaftliche Praxis und die Qualität wissenschaftlicher Ergebnisse zu gewährleisten.

Beispiele (zur Orientierung):
Die Arbeit wurde in der Klinik / Institut [Name] unter Betreuung von [Name Doktorvater / Doktormutter] durchgeführt.
Die Konzeption der Studie / Arbeit erfolgte durch / in Zusammenarbeit mit [Name, Funktion] und [Name, Funktion].
Die folgenden / sämtliche Versuche/Analysen wurden (nach Einarbeitung durch [Name(n)]) von mir (eigenständig / in Zusammenarbeit mit / mit Unterstützung durch [Name(n)]) durchgeführt. 
Die folgenden Versuche Analysen wurden durch das Zentrallabor / die Core Facility xx [des Universitätsklinikum Bonn] von [ggf. Name(n)] durchgeführt.      
Die [Tierversuche] wurden von / durch [Institution / Name] durchgeführt.
Das zur Auswertung verwendete Datenmaterial wurde (eigenständig / in Zusammenarbeit mit [Name(n)] / durch [Name(n)] generiert / zusammengestellt. 
Die statistische Auswertung erfolgte (eigenständig / nach Beratung durch das Institut für Medizinische Biometrie, Informatik und Epidemiologie (IMBIE) / nach Anleitung durch [Name]) durch mich.

Bei der Erstellung dieser Arbeit verwendete ich [z.B. ChatGPT oder andere  generativer Modelle (namentlich nennen)], um [z.B. die Lesbarkeit und Sprache des Manuskripts zu verbessern] [etc.]. Nach der Verwendung dieses Tools habe ich die entsprechenden Passagen überprüft [und bearbeitet] und übernehme die volle Verantwortung für den Inhalt der veröffentlichten Dissertationsschrift. 

ggfs. weitere Details.

[bookmark: _GoBack]Ich versichere, die Dissertation selbständig verfasst zu haben und keine weiteren als die von mir angegebenen Quellen und Hilfsmittel verwendet zu haben.
*[Bei Nutzung von KI ist folgender Satz am Ende dieser Erklärung ebenfalls einzufügen:]
Hiermit bestätige ich, dass meine Dissertation konform mit den Richtlinien aus der Stellungnahme des Präsidiums der DFG zum Einfluss generativer Modelle für die Text- und Bilderstellung auf die Wissenschaften und das Förderhandeln der DFG ist. 

















6. Acknowledgements



























7. Curriculum Vitae   

Personal Data
name:				XXXX
date of birth: 			XXXXX
…



Professional Experiences
since 2016			Position  XXXXX
Institute XXXXX  				
(Director: Prof. Dr. …. )
…

Education
10/2009 - 06/2016		Master of Science in  XXXX
University XXXX




